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Z á p i s n i c a č.  4/ 2024 

zo zasadnutia obecného zastupiteľstva  Obce Fričovce 

konaného dňa 26.9.2024 o 18,00 hod. v zasadacej miestnosti  

Obecného úradu vo Fričovciach 

Prítomní: viď prezenčná listina  

 

Zverejnený program zasadnutia: 

1. Otvorenie zasadnutia – určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice (Dominik Miženko, 

Erik Mihályi) 

2. Schválenie programu 

3. Správa o činnosti v obci Fričovce od predposledného zasadnutia Obce Fričovce 

(23.6.2024) 

4. Plnenie uznesení, ku ktorým sa treba vrátiť  

5. Návrh na schválenie podania žiadosti o podporu formou dotácie na rok 2024 na kúpu 

minibagra. 

6. Návrh na schválenie podania žiadosti na o podporu formou dotácie na rok 2024 na kúpu 

mobilnej kompostárne. 

7. Návrh na schválenie podania žiadosti s názvom Intenzifikácia ČOV v obci Fričovce na 

Úrad vlády SR. 

8. Návrh na schválenie zmluvy o uzavretí budúcej kúpnej zmluvy s Obcou Široké, Šindliar 

a Lipovce 

9. Návrh na schválenie podania žiadosti podania žiadosti s názvom Zlepšenie bezpečnosti a 

prístupu k občianskej vybavenosti pre obyvateľov obce Fričovce na Úrad vlády  

10. Výstavba a prevádzka vodovodu v obci Fričovce 

11. Návrh na schválenie zmluvy č. 27/2024 na zriadenie vecného bremena na vodovodné a 

kanalizačné potrubie v časti ostrovček pri obecnom úrade, k. ú. Fričovce 

12. Žiadosť o dotáciu  finančných prostriedkov k spoluúčasti na projekte zameraného na 

opravu kostola sv. Bartolomeja vo Fričovciach Rímskokatolíckej farnosti sv. Košických 

mučeníkov 

13. Návrh na schválenie nájomnej zmluvy č. 25/2024 na verejné priestranstvo pod plechovou 

garážou. 

14. Návrh na schválenie nájomnej zmluvy č. 26/2024 na verejné priestranstvo pod plechovou 

garážou. 

15. Rôzne 

15.1 Využitie budovy bývalej materskej školy súp. č. 191 

15.2 Využitie budovy bez súp. č. pri prečerpávacej stanici 

15.3 Prerokovanie cenovej ponuky Webex digital na digitalizáciu webového sídla obce 

15.4 Prerokovanie potreby opravy mostného objektu k rodinným domom  p. Pribulu a p. 

Harčárovej 

15.5 Návrh na schválenie obstarania pamätnej tabule Doc. ThDr. Jozefa Špirka 

15.6 Návrh na schválenie rozpočtového opatrenia na zmenu rozpočtu obce, rozpočtovým 

opatrením č. 3/9/2024 
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15.7 Návrh na schválenie zmluvy o zriadení vecného bremena s SVP na pozemok registra 

C KN 543, o výmere 37 672 m2, druh pozemku vodné plochy 

16. Dopyty a dotazy občanov 

17. Záver 

 

 

 

K bodu č. 1: Otvorenie zasadnutia – určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 

Starosta obce privítal poslancov OZ a prítomných občanov. Následne starosta skonštatoval, že  je 

prítomných 5 poslancov. Jozef Hendrichovský a Ján Ivan sa ospravedlnili. Zastupiteľstvo je 

uznášaniaschopné v každom bode rokovania. Za zapisovateľku starosta určil Ing. Luciu Vozárová 

a za overovateľov boli určení: p. Dominka Miženka a Erika Mihályiho. 

K bodu č. 2: Schválenie programu 

Starosta obce predložil na schválenie program v znení tak ako bol zverejnený, dal hlasovať o jeho 

schválení. 

NÁVRH UZNESENIA č. 142a:   

Obecné zastupiteľstvo vo Fričovciach schvaľuje program zasadnutia OcZ tak ako bol zverejnený 

 

Výsledky hlasovania za uznesenie (z celkového počtu poslancov 5): 

Prítomní:  5 Proti:  0 

Za: 5 Zdržal sa: 0 

Príloha: Program zasadnutia  

 

Starosta obce následne navrhol doplniť do bodu Rôzne body: 

15.3 Prerokovanie cenovej ponuky Webex digital na digitalizáciu webového sídla obce. Vzhľadom 

na aktuálnu ponuku spoločnosti a potrebu aktualizácie webu, ktorý už nespĺňa štandardy pre 

webové sídla obcí. 

15.4 -   Prerokovanie potreby opravy mostného objektu k rodinným domom p. Pribulu a p. 

Harčárovej. Z dôvodu, že bol deň pred konaním zastupiteľstva vznesený dopyt od p. Pribulu na 

havarijný stav tohto mosta. 

15.5  -  Návrh na schválenie obstarania pamätnej tabule Doc. ThDr. Jozefa Špirka. Z dôvodu 

aktuálne prebiehajúcej prípravy konferencie pri príležitosti 70. výročia od úmrtia Doc. Špirka, 

ktorý je pochovaný na miestnom cintoríne. 

15.6 –  Návrh na schválenie rozpočtového opatrenia na zmenu rozpočtu obce, rozpočtovým 

opatrením č. 3/9/2024. Z dôvodu potreby zakomponovanie aktuálnych zmien. 

15.7 – Návrh na schválenie zmluvy o zriadení vecného bremena s SVP na pozemok registra C KN 

543, o výmere 37 672 m2, druh pozemku vodné plochy. Z dôvodu, že bol zaslaný návrh na zmluvu 

o vecnom bremene, ktorý je nevyhnutnou podmienkou na refundáciu nákladov v súvislosti 

s realizáciou projektu. 

Následne predniesol návrhy na uznesenia o ktorých dal postupne hlasovať: 
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Návrh na uznesenie č. 142b:   

Obecné zastupiteľstvo vo Fričovciach schvaľuje doplnenie bodu Rôzne o bod 15.3 Prerokovanie 

cenovej ponuky Webex digital na digitalizáciu webového sídla obce. Vzhľadom na aktuálnu 

ponuku spoločnosti a potrebu aktualizácie webu, ktorý už nespĺňa štandardy pre webové sídla obcí. 

 

Výsledky hlasovania za uznesenie (z celkového počtu poslancov 5): 

Prítomní:  5 Proti:  0 

Za: 5 Zdržal sa: 0 

 

Návrh na uznesenie č. 142c:   

Obecné zastupiteľstvo vo Fričovciach schvaľuje doplnenie bodu Rôzne o bod 15.4 Prerokovanie 

potreby opravy mostného objektu k rodinným domom p. Pribulu a p. Harčárovej. 

 

Výsledky hlasovania za uznesenie (z celkového počtu poslancov 5): 

Prítomní:  5 Proti:  0 

Za: 5 Zdržal sa: 0 

 

Návrh na uznesenie č. 142d:   

Obecné zastupiteľstvo vo Fričovciach schvaľuje doplnenie bodu Rôzne o bod 15.5 Návrh na 

schválenie obstarania pamätnej tabule Doc. ThDr. Jozefa Špirka. 

 

Výsledky hlasovania za uznesenie (z celkového počtu poslancov 5): 

Prítomní:  5 Proti:  0 

Za: 5 Zdržal sa: 0 

 

Návrh na uznesenie č. 142e:   

Obecné zastupiteľstvo vo Fričovciach schvaľuje doplnenie bodu Rôzne o bod 15.6 Návrh na 

schválenie rozpočtového opatrenia na zmenu rozpočtu obce, rozpočtovým opatrením č. 3/9/2024. 

 

Výsledky hlasovania za uznesenie (z celkového počtu poslancov 5): 

Prítomní:  5 Proti:  0 

Za: 5 Zdržal sa: 0 

 

Návrh na uznesenie č. 142f:   

Obecné zastupiteľstvo vo Fričovciach schvaľuje doplnenie bodu Rôzne o bod 15.7 Návrh na 

schválenie zmluvy o zriadení vecného bremena s SVP na pozemok registra C KN 543, o výmere 

37 672 m2, druh pozemku vodné plochy. Z dôvodu, že bol zaslaný návrh na zmluvu o vecnom 

bremene, ktorý je nevyhnutnou podmienkou na refundáciu nákladov v súvislosti s realizáciou 

projektu. 

 

Výsledky hlasovania za uznesenie (z celkového počtu poslancov 5): 

Prítomní:  5 Proti:  0 

Za: 5 Zdržal sa: 0 

 



 

Zápisnica č. 4/2024 z 26.9.2024 
 
 Strana 4 
 

 

 

K bodu č. 3:  Správa o činnosti v obci Fričovce od predposledného zasadnutia Obce Fričovce 

(23.6.2024) 

Starosta obce predniesol prítomným správu o činnosti od 23.6.2024. Podal pravidelnú správu 

o stave realizovaných projektoch podporených zo zdrojov EÚ, podaných žiadostiach o NFP 

a aktuálnych stavoch stavebných a povoľovacích konaní, o stave podanej žiadosti na výstavbu 

vodovodu na Envirofond, na malotraktor z ministerstva financií, na Bartolomejský deň 

z ministerstva financií a žiadosti o úver na výstavbu kanalizácie v časti obce Ulice. Informoval 

o podaných žiadostiach na UPSVaR. Podal správu o činnosti  a projekte PUPN, POP3, terénnej 

sociálnej práce a MOPS, a realizovaných prácach v rámci rozpočtu obce (- rekonštrukcia 

priestorov kuchyne pri zasadacej miestnosti, Panelová cesta na Bednárovci smerom do lesa, 35 m 

vodovodného potrubia s prípojkami v Rómskej osade, oprava čerpadiel v prečerpávacej stanici pri 

kostole, úprava priestranstva pri starej a novej MŠ, oprava múru v priestoroch ZŠ... Informoval 

o stave pripravovaných žiadostí na zníženie energetickej náročnosti MŠ, právoplatnom povolení 

na 2. etapu výstavby kanalizácie v Uliciach (časť Dzivý Baluchoví), neúspešnom pokuse 

o riešenie zberného dvora- na plánovanom mieste je málo miesta (blízkosť toku Svinka- ochranné 

pásmo, ponad parcelu vedie elektrické vedenie – ochranné pásmo, úzka parcela, zlá prístupová 

cesta...). S navrhovaným riešením v časti Juventus nesúhlasí pamiatkový úrad- vydal záporné 

stanovisko. Taktiež výstavba telocvične z existujúcej výzvy nie je reálna, keďže je tam malá 

alokácie na danú aktivitu a vzhľadom na bodové kritéria nie je možné dostať potrebný počet 

bodov. Starosta hovoril o realizovaných výberových konaniach na učiteľa a riaditeľa materskej 

školy, o stave vyvlastňovacieho konania, o spracovaní výročnej správy a o kultúrnych, športových 

a spoločenských udalostiach (Divadelný súbor Plameň Fričovce – vznikla nová publikácia, 70. 

výročie založenia futbalového klubu v obci, Bartolomejský deň 2024, SZZP výlet v Šárospataku, 

Vypracovanie tabule a príprava konferencie pri príležitosti 70. výročia úmrtia Doc. ThDr. Jozefa 

Špirka...). Informoval o vyhlásenom 3. stupni povodňovej aktivity, kontrole prokuratúry na 

stavebné spisy a kontrole sociálnej poisťovne a geodetickom zameraní a vysporiadávaní cesty na 

Úboči. Následne vyzval poslancov na otázky, po ich zodpovedaní predniesol návrh na uznesenie, 

ktoré poslanci odsúhlasili. 

Návrh na uznesenie č. 143: 

Obecné zastupiteľstvo vo Fričovciach berie na vedomie správu o činnosti v obci Fričovce od 

posledného zasadnutia (od 18.6.2024) 

 

Výsledky hlasovania za uznesenie (z celkového počtu poslancov 5): 

Prítomní:  5 Proti:  0 

Za: 5 Zdržal sa: 0 

Príloha: Správa o činnosti 

      

K bodu č. 4: Plnenie uznesení, ku ktorým sa treba vrátiť 

Starosta obce oboznámil prítomných poslancov s vyhodnotením týchto nasledujúcich uznesení:  

 

UZNESENIE č. 82:   
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Obecné zastupiteľstvo  navrhuje rozšíriť poskytovanie stravy pre dôchodcov od spoločnosti Top 

Gastro, s.r.o., Volgogradská 13, Prešov, zároveň poveruje starostu obce vykonať prieskum záujmu 

u dôchodcov. 

- zmluva sa podpísala, obedy sa poskytujú dôchodcom. 

 

UZNESENIE č. 261:  

Obecné zastupiteľstvo odporúča starostovi obce zvoliť nasledovný postup: 

1.  pre každú novú vodovodnú prípojku je potrebná vodovodná šachta, ktorá musí mať parametre 

podmienok VVS, pokiaľ je to technicky možné. 

2. každá prípojka, ktorú má zrealizovať žiadateľ,  bude  napojená na súpravu, ktorú zrealizuje obec 

na  náklady obce.  Vodovodné prípojky, ktoré sa nachádzajú na vetve po súkromných pozemkoch 

od nového kostola po rodinný dom sup. č. 103 – tu sa nevyžaduje napojenie na zemnú súpravu. 

3. V rámci projektu „Zabezpečenie prístupu k pitnej vode“ sa budú realizovať súpravy aj s 

vodovodnou prípojkou  mimo projektu na náklady obce Fričovce. 

4. Existujúce siete, prípojky a vodomery budú do konca roka 2023 ponechané v pôvodnom režime. 

- pripájanie prebieha v súlade s uznesením zastupiteľstva. Je však potrebné stanoviť termín, 

dokedy sa vlastníci domov od súp. č. 167 po súp. č. 168 musia napojiť na verejný vodovod z vetvy 

nachádzajúcej sa v miestnej komunikácii 

 

UZNESENIE č. 134:  

Obecné zastupiteľstvo vo Fričovciach schvaľuje Prijatie úveru od Environmentálneho fondu vo 

výške 290 308,43 EUR/ 190 308,43 zabezpečeného blankozmenkou na financovanie investícií v 

zmysle podmienok špecifikácie podpory formou úveru pre Obce a Vyššie územné celky. 

- žiadosť bola podaná na Envirofond, čaká sa na schválenie radou a ministrom životného 

prostredia. 

  

UZNESENIE č. 136:   

a)Obecné zastupiteľstvo vo Fričovciach schvaľuje investíciu do modernizácie technologického 

zariadenia prečerpávacej stanice pri kostole (kúpa 2 ks čerpadiel, zdvíhací systém, montáž...) max 

vo výške max. 7 100 eur. 

- prevádzkovateľ kanalizácie Ekoservis prišiel s lacnejšou alternatívou. Prečerpávacia stanica je 

plne funkčná, aj keď je stále veľa balastných vôd. Preto sa kontroluje potrubie. 

 

b)Obecné zastupiteľstvo vo Fričovciach schvaľuje investíciu na kúpu čerpadla do prečerpávacej 

stanice pred ČOV Fričovce vo výške 4 073,17 € s DPH na základe cenovej ponuky spoločnosti 

LK pumpservice zo dňa 10.06.2024. 

- dané čerpadlo (2 ks je predmetom predkladanej žiadosti o NFP na intenzifikáciu ČOV Fričovce, 

preto sa doposiaľ čerpadlo nekupovalo. Ak by nastala nečakaná porucha, bude sa musieť zakúpiť. 

 

UZNESENIE č. 138:   

Obecné zastupiteľstvo vo Fričovciach schvaľuje predaj časti parcely KNC 736/9 vo výmere 88,96 

m2 vo vlastníctve obce Fričovce, ktorá sa nachádza pod plánovanou novostavbou rodinného domu 

v súlade s projektovou dokumentáciu pre stavebné povolenie, ktoré vypracoval Ing. Peter 

Hamuliak, PhD., žiadateľovi Františkovi Čonkovi, bytom Fričovce 102, 082 37 Široké, za týchto 

podmienok: 
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- Žiadateľ spracuje geometrický plán a znalecký posudok na určenie všeobecnej hodnoty 

danej parcely na vlastné náklady 

- Po spracovaní geometrického plánu predloží žiadosť o odkúpenie parcely na základe 

osobitného zreteľa na zasadnutie obecného zastupiteľstva 

- Po zakreslení osadenia budovy podľa PD, zakreslení plánovanej miestnej cesty a spracovaní 

geometrického plánu vznikol nesúlad. Stavba svojou plochou zasahuje do miestnej cesty. Pri 

posune o 1 m je vo vzdialenosti len jeden meter od susedného rodinného domu a 10 cm od cesty, 

čo nezodpovedá normám. Žiadateľ musí prepracovať umiestnenie stavby tak, aby na ňu bolo 

možné vydať stavebné povolenie. 

 

UZNESENIE č. 140:   

Obecné zastupiteľstvo vo Fričovciach žiada o striktné dodržiavanie otváracích hodín v prevádzke 

Mária Andraščiková - POTRAVINY MAJA - uznesenie bolo odovzdané do rúk majiteľom. 

 

Následne starosta vyzval na otázky. Nepadli žiadne, preto sa pristúpilo k hlasovaniu o schválenie 

uznesenia. 

 

Návrh na uznesenie č. 144:  

Obecné zastupiteľstvo vo Fričovciach berie na vedomie vyhodnotenie plnenia uznesení č. 82, č. 

261, č. 134, 136, 138, 140 ktoré predložil starosta obce.  

 

Výsledky hlasovania za uznesenie (z celkového počtu poslancov 5): 

Prítomní:  5 Proti:  0 

Za: 5 Zdržal sa: 0 

Príloha: Vyhodnotenie uznesení  

K bodu č. 5: Návrh na schválenie podania žiadosti o podporu formou dotácie na rok 2024 na 

kúpu minibagra.   

Starosta obce informoval o možnosti podať žiadosť o poskytnutie dotácie z prostriedkov 

Envirofondu na kúpu minibagra. Informoval o maximálnej výške dotácie, percente 

spolufinancovania a zdôvodnil aj potrebu mať takýto stroj v obci. Sám by mal záujem 

o výkonnejší a väčší minibager, avšak oprávneným výdavkom je suma 15 000 eur. Upozornil na 

potrebu schválenia súladu s programom rozvoja obce, ako aj súhlas so zabezpečením prípadných 

neoprávnených výdavkov súvisiacich s projektom. Následne predniesol návrh na uznesenie, ktoré 

bolo jednohlasne schválené. 

  

Návrh na uznesenie č. 145a: 

Obecné zastupiteľstvo vo Fričovciach schvaľuje predloženie Žiadosti o podporu formou dotácie 

na rok 2024 v rámci projektu „Obstaranie komunálnej techniky v obci Fričovce“, oblasť výzvy: 

rozvoj odpadového a obehového hospodárstva, činnosť C4: Nákup malotraktora/bagra a 

príslušenstva, ktorú vyhlásil Environmentálny fond Slovenskej republiky, pričom ciele projektu 

sú v súlade s platným programom rozvoja obce. 
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Výsledky hlasovania za uznesenie (z celkového počtu poslancov 5): 

Prítomní:  5 Proti:  0 

Za: 5 Zdržal sa: 0 

Príloha: Žiadosť o podporu formou dotácie na rok 2024 

 

Návrh na uznesenie č. 145b: 

Obecné zastupiteľstvo vo Fričovciach schvaľuje zabezpečenie povinného spolufinancovania 

daného projektu t.j. min. 1% z celkových oprávnených výdavkov 

 

Výsledky hlasovania za uznesenie (z celkového počtu poslancov 5): 

Prítomní:  5 Proti:  0 

Za: 5 Zdržal sa: 0 

 

Návrh na uznesenie č. 145c: 

Obecné zastupiteľstvo vo Fričovciach súhlasí so zabezpečením financovania neoprávnených 

výdavkov, ktoré vzniknú v priebehu realizácie projektu a budú nevyhnutné na dosiahnutie jeho 

cieľa. 

 

Výsledky hlasovania za uznesenie (z celkového počtu poslancov 5): 

Prítomní:  5 Proti:  0 

Za: 5 Zdržal sa: 0 

 

K bodu č. 6: Návrh na schválenie podania žiadosti na o podporu formou dotácie na rok 2024 

na kúpu mobilnej kompostárne. 

Následne starosta predstavil možnosť podať žiadosť o poskytnutie dotácie z prostriedkov 

Envirofondu na kúpu mobilnej kompostárne, ktorá by riešila problém so zeleným odpadom, najmä 

konármi, v obci, keďže uskladňovanie zeleného odpadu v kompostovisku do 100 ton je 

nedostatočné. Navyše tento mobilný kompostér je možné dopraviť na potrebné miesto 

a komplexne spracovať zelený odpad a konáre na výsledný produkt. Informoval o žiadanej výške, 

o maximálnej výške žiadosti a o percente spolufinancovania zo strany obce. Poslanci 

s predneseným návrhom uznesenia jednohlasne súhlasili. 

 

Návrh na uznesenie č. 146a: 

Obecné zastupiteľstvo vo Fričovciach schvaľuje predloženie Žiadosti o podporu formou dotácie 

na rok 2024 v rámci projektu „Dodanie technického vybavenia potrebného na prevádzku zberného 

dvora v obci Fričovce“, oblasť výzvy: rozvoj odpadového a obehového hospodárstva, činnosť C3: 

Triedený zber komunálneho odpadu, vybudovanie zberných dvorov s priestorom pre komunálne 

odpady vhodné na prípravu na opätovné použitie, ktorú vyhlásil Environmentálny fond Slovenskej 

republiky, pričom ciele projektu sú v súlade s platným programom rozvoja obce. 
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Výsledky hlasovania za uznesenie (z celkového počtu poslancov 5): 

Prítomní:  5 Proti:  0 

Za: 5 Zdržal sa: 0 

Príloha: Žiadosť o podporu formou dotácie na rok 2024 

 

Návrh na uznesenie č. 146b: 

Obecné zastupiteľstvo vo Fričovciach schvaľuje zabezpečenie povinného spolufinancovania 

daného projektu t.j. min. 1% z celkových oprávnených výdavkov. 

 

Výsledky hlasovania za uznesenie (z celkového počtu poslancov 5): 

Prítomní:  5 Proti:  0 

Za: 5 Zdržal sa: 0 

 

Návrh na uznesenie č. 146c: 

Obecné zastupiteľstvo vo Fričovciach súhlasí so zabezpečením financovania neoprávnených 

výdavkov, ktoré vzniknú v priebehu realizácie projektu a budú nevyhnutné na dosiahnutie jeho 

cieľa. 

 

Výsledky hlasovania za uznesenie (z celkového počtu poslancov 5): 

Prítomní:  5 Proti:  0 

Za: 5 Zdržal sa: 0 

 

K bodu č. 7: Návrh na schválenie podania žiadosti s názvom Intenzifikácia ČOV v obci 

Fričovce na Úrad vlády SR. 

Starosta obce predstavil aktuálnu výzvu Úradu vlády SR, v rámci ktorej je možné rozšíriť 

technologickú kapacitu existujúcej ČOV o ďalších 1250 ekvivalentných obyvateľov. Starosta 

podrobne predstavil podmienky výzvy, ktorá je zameraná na prioritne podporu odkanalizovania 

marginalizovanej skupiny obyvateľov a žiadosť, výhodou ktorej je 0 % spolufinancovanie 

a možnosť odkúpenia pozemku pod ČOV od obcí Široké, Šindliar a Lipovce, čo by bol tiež 

oprávnený náklad. Starosta informoval o spracovaní projektovej dokumentácie, o potrebe 

zabezpečenie povolenia, o zabezpečovaní záväzných stanovísk k povoleniu ako aj povinných 

príloh  k žiadosti. Poslanci sa dopytovali na technické podmienka a diskutovali o výhodách pre 

obec. Po dohode starostu s poslancami sa ako podmienku podpisu zmluvy o nenávratný finančný 

príspevok, v prípade schválenia žiadosti, podpis kúpnopredajnej zmluvy na odkúpenie parciel pod 

ČOV a v jej ochrannom pásme od Obce Šindliar, Lipovce a Široké na Obec Fričovce. Následne 

starosta predniesol návrh uznesení, ktoré boli jednohlasne schválené. 
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Návrh na uznesenie č. 147a:  

Obecné zastupiteľstvo vo Fričovciach schvaľuje predloženie ŽoNFP v rámci projektu 

„Intenzifikácia ČOV v obci Fričovce, kód výzvy: PSK-UV-007-2024-DV-EFRR, ktorú vyhlásil 

Úrad vlády Slovenskej republiky ako Sprostredkovateľský orgán pre Program Slovensko v rámci 

prioritnej osi 2P2 Životné prostredie, pričom ciele projektu sú v súlade s platným programom 

rozvoja obce. 

 

Výsledky hlasovania za uznesenie (z celkového počtu poslancov 5): 

Prítomní:  5 Proti:  0 

Za: 5 Zdržal sa: 0 

Príloha: Žiadosť o poskytnutie FFP 

 

Návrh na uznesenie č. 147b:  

Obecné zastupiteľstvo vo Fričovciach súhlasí so zabezpečením financovania neoprávnených 

výdavkov, ktoré vzniknú v priebehu realizácie projektu a budú nevyhnutné na dosiahnutie jeho 

cieľa.  

 

Výsledky hlasovania za uznesenie (z celkového počtu poslancov 5): 

Prítomní:  5 Proti:  0 

Za: 5 Zdržal sa: 0 

 
Návrh na uznesenie č. 147c:  

Obecné zastupiteľstvo vo Fričovciach v prípade schválenia predmetnej žiadosti o nenávratný 

finančný príspevok podmieňuje podpis zmluvy o poskytnutí nenávratného finančného príspevku 

s riadiacim orgánom podpisom zmluvy č. 28/2024 o uzavretí budúcej kúpnej zmluvy zo strany 

Obcí Šindliar, Lipovce a Široké. V prípade nepodpísania čo i len jednej zo zmluvných strán zmluvu 

o poskytnutí NFP neschvaľuje.  

 

Výsledky hlasovania za uznesenie (z celkového počtu poslancov 5): 

Prítomní:  5 Proti:  0 

Za: 5 Zdržal sa: 0 

 

K bodu č. 8: Návrh na schválenie zmluvy o uzavretí budúcej kúpnej zmluvy s Obcou Široké, 

Šindliar a Lipovce 

Starosta obce následne predniesol návrh zmluvy o uzavretí budúcej kúpnej zmluvy s Obcou 

Široké, Šindliar a Lipovce. Výška za odkúpenie zodpovedá výške znaleckého posudku, a to 15 825 

€, čo je približne aj cena, za ktorú obce odkúpila podiely od Obce Fričovce. Predpokladom 

nadobudnutia účinnosti zmluvy je schválenie finančných prostriedkov na základe výzvy PSK-UV-

007-2024-DV-EFRR. Následne bude možné po podpise zmluvy náklady obce refundovať. 

Poslanci s návrhom jednoznačne súhlasili a návrh uznesenia jednohlasne odsúhlasili. 

Návrh na uznesenie č. 148:  

Obecné zastupiteľstvo vo Fričovciach schvaľuje Zmluvu č. 28/2024 o uzavretí budúcej kúpnej 

zmluvy medzi budúcim kupujúcim Obec Fričovce a budúcim predávajúcim 1. rade – Obec Široké, 
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budúcim predávajúcim v 2.rade – Obec Šindliar a budúcim predávajúcim v 3. rade – Obec 

Lipovce, týkajúcu sa budúceho prevodu vlastníckeho práva (na budúceho kupujúceho od každého 

z budúcich predávajúcich v 1. až 3. rade spoluvlastnícky podiel o veľkosti 1/4 k celku), k 

nehnuteľnostiam vedených Okresným úradom Prešov – katastrálny odbor, zapísaných na liste 

vlastníctva č. 1043 katastrálne územie Fričovce, obec: FRIČOVCE, okres: Prešov, a to: 

 

a) parcela C-KN č. 520/9 o výmere 254m2, druh pozemku: Zastavaná plocha a nádvorie, spôsob 

využívania pozemku: 99, umiestnenie pozemku: 1, 

b) parcela C-KN č. 520/10 o výmere 679m2, druh pozemku: Zastavaná plocha a nádvorie, spôsob 

využívania pozemku: 18, umiestnenie pozemku: 1 

 

Výsledky hlasovania za uznesenie (z celkového počtu poslancov 5): 

Prítomní:  5 Proti:  0 

Za: 5 Zdržal sa: 0 

Príloha: Návrh zmluvy č. 28/2024 

K bodu č. 9: Návrh na schválenie podania žiadosti podania žiadosti s názvom Zlepšenie 

bezpečnosti a prístupu k občianskej vybavenosti pre obyvateľov obce Fričovce na Úrad 

vlády 

Starosta obce podrobne informoval o výzve na predkladanie žiadostí č. PSK-UV-007-2024-DV-

EFRR. Podal správu o spracovávaní žiadostí, o predpokladanej výške žiadosti, o 0% výške 

spolufinancovania a o obsahu a dôvodoch podania žiadosti. V rámci projektu sa uvažuje 

o rekonštrukcii miestne cesty v rómskej osade v úseku, ktorý pre nelegálne zastavanie miestnymi 

obyvateľmi nebol zrealizovaný, spolu s tým o osadení parkovacích miest. Poslanci nesúhlasili 

s podporou cesty k novej IBV s napojením na osadu, aby tak neprechádzali miestni obyvatelia do 

novej časti. Starosta bol za to, aby sa postavila aj táto časť v záujme napojenia novej IBV, avšak 

to nebolo poslancami odsúhlasené. Následne starosta predniesol záujem postaviť most pri p. 

Jarčuškovi v rámci tohto projektu. PD je spracované, ale sú tu komplikácie so stanoviskom SPP, 

keďže blízko vedie plyn. A poslednou časťou bolo podpora výstavby chodníka a sčasti miestnej 

cesty pri vodárni v časti obce Gazdovec. Z dôvodov obmedzených benchmarkov – finančných 

limitov na daný projekt, ako aj z dôvodu kolízie s plynom, ktorý by musel byť preložený, miestna 

cesta na Gazdovci musela byť vypustená. Starosta doplnil, že pôvodne navrhovaný kamerový 

systém, ktorý podľa vyjadrení spracovateľov žiadosti je oprávnený, nakoniec oprávneným nebol, 

teda nemohol byť zaradený do predkladanej žiadosti. Po zodpovedaní viacerých dopytov a otázok 

zo strany poslancov sa zastupiteľstvo jednohlasne uznieslo na schválení starostom predložených 

návrhoch uznesení. 

 

Návrh na uznesenie č. 149a:  

Obecné zastupiteľstvo vo Fričovciach schvaľuje predloženie ŽoNFP v rámci projektu „Zlepšenie 

bezpečnosti a prístupu k občianskej vybavenosti pre obyvateľov obce Fričovce“, kód výzvy: 

PSK-UV-007-2024-DV-EFRR, ktorú vyhlásil Úrad vlády Slovenskej republiky ako 

Sprostredkovateľský orgán pre Program Slovensko v rámci prioritnej osi 3P1 Doprava.  

 

 



 

Zápisnica č. 4/2024 z 26.9.2024 
 
 Strana 11 
 

 

 

Výsledky hlasovania za uznesenie (z celkového počtu poslancov 5): 

Prítomní:  5 Proti:  0 

Za: 5 Zdržal sa: 0 

 

Návrh na uznesenie č. 149b: 

Obecné zastupiteľstvo vo Fričovciach  prehlasuje, že ciele projektu sú v súlade s platným 

programom rozvoja obce. 

 

Výsledky hlasovania za uznesenie (z celkového počtu poslancov 5): 

Prítomní:  5 Proti:  0 

Za: 5 Zdržal sa: 0 

 

Návrh na uznesenie č. 149c: 

Obecné zastupiteľstvo vo Fričovciach súhlasí so zabezpečením financovania neoprávnených 

výdavkov, ktoré vzniknú v priebehu realizácie projektu a budú nevyhnutné na dosiahnutie jeho 

cieľa.  

  

Výsledky hlasovania za uznesenie (z celkového počtu poslancov 5): 

Prítomní:  5 Proti:  0 

Za: 5 Zdržal sa: 0 

Príloha: Žiadosť o poskytnutie NFP 

K bodu č. 10: Výstavba a prevádzka vodovodu v obci Fričovce 

Starosta obce najprv predniesol správu o realizácii prác na vodovode v časti Výhon a Úvuzek 

a informoval zároveň o stave podaných žiadostí na Envirofonde. Následne sa vrátil k uzneseniu č. 

261, v ktorom je uvedené, že pre každú novú vodovodnú prípojku je potrebná vodovodná šachta, 

ktorá musí mať parametre podmienok VVS, pokiaľ je to technicky možné. Každá prípojka, ktorú 

má zrealizovať žiadateľ,  bude  napojená na súpravu, ktorú zrealizuje obec na  náklady obce. V 

rámci projektu „Zabezpečenie prístupu k pitnej vode“ sa budú realizovať súpravy aj s vodovodnou 

prípojkou  mimo projektu na náklady obce Fričovce. Existujúce siete, prípojky a vodomery budú 

do konca roka 2023 ponechané v pôvodnom režime. Vzhľadom na to, že nebol stanovený termín 

dokedy sa obyvatelia časti od domu súp. č. 328 po súp. č. 168 musia odpojiť od starej vetvy 

a realizovať novú vetvu, predniesol starosta návrh na rokovanie, aby sa tento termín dohodol. 

Taktiež vyzval poslancov, či by nebolo dobré odpustiť pripojovací poplatok v tejto časti, keďže 

zavedenie povinností, aj s dodatočným poplatkom nebude vnímané veľmi pozitívne, skôr naopak 

po toľkých rokoch zmeny sa to bude vnímať ako veľmi reštriktívne nariadenie. Poslanci 

s odpustením nesúhlasili, a trvali na jednotnom postupe pre každého obyvateľa. Pokiaľ ide 

o termín, po kratšej diskusii pristúpili k návrhu na mesiac 10/2025. Starosta následne predniesol 

návrh uznesení, ktoré boli schválené. 
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Návrh na uznesenie č. 150a:   

Obecné zastupiteľstvo vo Fričovciach berie na vedomie informácie starostu obce o realizácii 

stavebných prác na vodovode vo Fričovciach, ako aj o stave podanej žiadosti o dotáciu z 

Envirofondu. 

Výsledky hlasovania za uznesenie (z celkového počtu poslancov 5): 

Prítomní:  5 Proti:  0 

Za: 5 Zdržal sa: 0 

 

Návrh na uznesenie č. 150b:   

Obecné zastupiteľstvo stanovuje maximálny termín na odpojenie sa od starej vetvy vodovodu a 

napojenie sa na novovybudovanú vetvu s názvom „rozšírenie vetvy 1- 2. časť“ od domu súp. č. 

328 po súp. č. 168 najneskôr do termínu 10/2025. 

Výsledky hlasovania za uznesenie (z celkového počtu poslancov 5): 

Prítomní:  5 Proti:  0 

Za: 5 Zdržal sa: 0 

 

K bodu č. 11: Návrh na schválenie zmluvy č. 27/2024 na zriadenie vecného bremena na 

vodovodné a kanalizačné potrubie v časti ostrovček pri obecnom úrade, k. ú. Fričovce 

Starosta obce informoval, že vzhľadom na úpravu geometrického plánu,  do ktorého sa okrem 

trasy kanalizácie zakomponovala aj trasa vodovodu, je potrebné zrušiť uznesenie o schválení 

vkladu vecného bremena na kanalizáciu v časti obce ostrovčeka pri obecnom úrade a nahradiť ho 

schválením zmluvy o zriadení vecného bremena na kanál, ako aj vodu. Išlo by to následne jedným 

vkladom do katastra nehnuteľností. Poslanci návrh uvítali a návrhy uznesení schválili. 

Návrh na uznesenie č. 150a:   

Obecné zastupiteľstvo vo Fričovciach ruší uznesenie č. 57 z 31.5.2023 

 

Výsledky hlasovania za uznesenie (z celkového počtu poslancov 5): 

Prítomní:  5 Proti:  0 

Za: 5 Zdržal sa: 0 

 

Návrh na uznesenie č. 150b:   

Obecné zastupiteľstvo schvaľuje zmluvu o zriadení vecného bremena č. 27/2024 na priznanie 

práva uloženia inžinierskej siete (kanál) na nehnuteľnostiach nachádzajúcich sa v katastrálnom 

území Fričovce, parcelách CKN č. 389/2, 404, 405, 406, 407, 408, 429, 427/1, 430/1, 441, 442 a 

práva uloženia inžinierskej siete (vodovod) na parcelách CKN č. 441, 430/1, 427/1, 429, 407, 408, 

406, 405, 404, 389/2, 389/1, EKN č. 1151/2 a 1151/1 vo vyznačenom rozsahu podľa 

geometrického plánu č. 6/2024 zo dňa 23.02.2024 vyhotoviteľ: Ing. František Haník – GEOKART 

Prešov, so sídlom 080 05 Prešov, Na vyhliadke č. 12160/15, IČO: 17206057, autorizačne overený 
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Ing. František Haník dňa 26.02.2024, úradne overený Okresným úradom Prešov – katastrálny 

odbor dňa 7.03.2024, pod č. G1- 361/2024 v prospech Obce Fričovce. 

 

Výsledky hlasovania za uznesenie (z celkového počtu poslancov 5): 

Prítomní:  5 Proti:  0 

Za: 5 Zdržal sa: 0 

             

K bodu č. 12: Žiadosť o dotáciu finančných prostriedkov k spoluúčasti na projekte 

zameraného na opravu kostola sv. Bartolomeja vo Fričovciach Rímskokatolíckej farnosti sv. 

Košických mučeníkov 

Starosta obce predniesol žiadosť miestneho pána farára doc. Marčina o dotáciu finančných 

prostriedkov k spoluúčasti na projekte zameraného na opravu kostola sv. Bartolomeja vo 

Fričovciach. Išlo o reakciu na výzvu PSK - Ministerstva investícií, regionálneho rozvoja 

a informatizácie SR, v rámci ktorej sa je možné uchádzať o finančné prostriedky na opravu 

národnej kultúrnej pamiatky kostola sv. Bartolomeja. Percento spolufinancovanie je 8 % 

z celkových oprávnených výdavkov a je možné požadovať podľa predloženej žiadosti sumu nad 

200 000 eur. Následne starosta vyzval poslancov na otázky a názory. Tí mali rôzne názory, 

dopytovali sa na spôsob úhrady, na to aká je presná výška žiadosti, na to či obec disponuje 

financiami a pod. Starosta zhodnotil finančný stav obce, informoval o možných rizikách do 

budúcna (DPH, zníženie podielových daní a pod.) a takisto aj vyzdvihol potrebu rekonštrukcie 

stále viac schátraného kostola sv. Bartolomeja, ako aj kaplnky. Na otázku aká je presná výška 

žiadosti starosta nevedel odpovedať kvalifikovane, keďže nie je spracovaná projektová 

dokumentácia a ani rozpočet, od ktorého sa odvíja celkový rozpočet žiadosti. Nie je ani jasné, čo 

všetko bude predmetom žiadosti. Či len strecha alebo iná stavebná časť, alebo celý kostol, alebo 

kostol aj s kaplnkou a prístupovým schodiskom. Od toho sa odvíja celkový výška žiadosti a aj 

percento spolufinancovania. Poslanci sa dopytovali následne na to, ako cirkev reagovala na 

možnosť prenájmu pozemku na školskom dvore v záujem výstavby telocvične. Starosta 

odpovedal, že s prenájmom súhlasí, žiada o ukončenie doterajšieho nájmu dohodou a uzatvorenie 

nového nájomného vzťahu, pričom požadujú zvýšenie nájomného. Po ďalšej diskusii a výmene 

názorov na danú vec starosta sformuloval v súlade s vyslovenými a zjednotenými postojmi návrh 

uznesenia, ktoré predniesol. Keďže návrh jednotlivých bodov vzišiel z konsenzu, poslanci ho 

schválili. Ing. Štefan Dzivý Balucha sa hlasovania zdržal. 

 

Návrh na uznesenie č. 152:  

a) Obecné zastupiteľstvo víta záujem o podanie žiadosti o poskytnutie NFP na opravu kostola sv. 

Bartolomeja.  

b) Obecné zastupiteľstvo zaujme stanovisko k spolufinancovaniu žiadosti o NFP až po schválení 

projektového zámeru danej výzvy a až po predložení samotnej žiadosti o NFP (z ktorého bude 

zrejmá konečná výška spolufinancovania)  

c) Obecné zastupiteľstvo uprednostňuje podporu tohto projektu formou kúpy časti parciel KNC 

461/1 a KNC 463/1 na školskom dvore od Rímskokatolíckej farnosti sv. Košických mučeníkov 

Fričovce, Fričovce 7, 0823 za účelom umožnenia výstavby telocvične alebo ďalších učebných 
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priestorov pre potreby miestnej základnej školy. Máme za to, že predmetný predaj prispeje k 

obojstranne výhodnej podpore – získanie finančných prostriedkov na rekonštrukciu Kostola sv. 

Bartolomeja a na druhej strane umožnenie miestnym žiakom a členom farnosti vzdelávanie a 

telesnú výchovu na potrebnej kvalitatívnej úrovni. 

 

Výsledky hlasovania za uznesenie (z celkového počtu poslancov 5): 

Prítomní:  5 Proti:  0 

Za: 4 Zdržal sa: 1 

Príloha: Žiadosť Rímskokatolíckej farnosti sv. Košických mučeníkov 

K bodu č. 13: Návrh na schválenie nájomnej zmluvy č. 25/2024 na verejné priestranstvo pod 

plechovou garážou. 

Starosta obce predniesol návrh na schválenie nájomnej zmluvy č. 25/2024 na verejné priestranstvo 

v Rómskej osade za účelom prenájmu časti parcely žiadateľovi Františkovi Čonkovi. Vzhľadom 

na to, že ide o spevnenú plochu, na ktorej má stať garáž cena oproti iným plochám na tento účel 

v osade je o niečo vyššia – je vo výške 80 eur/ rok/ 20 m2. Starosta na interaktívnej tabuli na 

katastrálnej mape identifikoval miesto prenájmu. Ako výhodu uviedol, že garáž bude bariérou pre 

hádzanie odpadkov a kameňov od neprispôsobivých obyvateľov, na čo sa sused veľmi často 

ponosuje. Zároveň bude umiestnenie nájmu za poplatok a podchytené nájomnou zmluvou so 

všetkými právami a povinnosťami plynúcimi z jej obsahu. Poslanci mali k tomu súhlasný postoj. 

Poslanec Juraj Šebest sa s návrhom nestotožnil z dôvodu, že sa bojí o porušovanie podmienok 

a neuhrádzanie nájomného. Starostom prednesený návrh bol odsúhlasený štyrmi poslancami, 

Poslanec Šebest sa zdržal. 

Návrh na uznesenie č. 153: 

Obecné zastupiteľstvo vo Fričovciach schvaľuje nájomnú zmluvu č. 25/2024 na prenájom časti 

pozemku KN-C č. 735/2 k.ú. Fričovce o výmere 20m2, za účelom osadenia plechovej garáže vo 

vlastníctve Františka Čonku, bytom Fričovce č. 102, za odplatu 80 Eur ročne. 

 

Výsledky hlasovania za uznesenie (z celkového počtu poslancov 5): 

Prítomní:  5 Proti:  0 

Za: 4 Zdržal sa: 1 

Príloha: Návrh nájomnej zmluvy 

K bodu č. 14: Návrh na schválenie nájomnej zmluvy č. 26/2024 na verejné priestranstvo pod 

plechovou garážou 

Obdobný návrh ako v predošlom bode bol predmetom bodu č. 14. Žiadateľom je Lukáš Čonka, 

pričom verejné priestranstvo je neupravené a nachádza sa tiež v rómskej osade. Starosta ukázal 

miesto predpokladaného státia garáže, ako aj výhody z toho plynúce (bariéra voči hádzaniu 

odpadkov a kameňov, na čo sused- p. Straka opakovanie aj na zastupiteľstvách upozorňuje). 

Výška nájmu je tak ako u predošlých nájomcov 40 eur/ rok za výmeru 15 m2. Navrhované 

uznesenie bolo schválené, pričom p. Juraj Šebest sa zdržal. 
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Návrh na uznesenie č. 154:  

Obecné zastupiteľstvo vo Fričovciach schvaľuje nájomnú zmluvu č. 26/2024 na prenájom časti 

pozemku KN-C č. 735/2 k.ú. Fričovce o výmere 15m2, za účelom osadenia plechovej garáže vo 

vlastníctve Lukáša Čonku, bytom Fričovce č. 102, za odplatu 40 Eur ročne. 

Výsledky hlasovania za uznesenie (z celkového počtu poslancov 5): 

Prítomní:  5 Proti:  0 

Za: 4 Zdržal sa: 1 

Príloha: Návrh nájomnej zmluvy 

K bodu č. 15.1: Využitie budovy bývalej materskej školy súp. č. 191 

Starosta obce z dôvodu zabezpečenia hospodárnosti a efektivity využitia priestorov bývalej 

materskej školy predniesol návrh na diskusiu o budúcom využití budovy súp. č. 191- bývalej 

materskej školy. Bolo to potrebné z dôvodu, aby sa mohol prípadne uchádzať o zdroje na 

konkrétny účel, alebo jednoducho realizovať prípadné investičné činnosti čo najefektívnejšie. 

Poslanci sa na názore neujednotili. Niektorí chcel budovy zbúrať, čo starosta neodporúčal 

z dôvodu , že teraz sú tam vhodné skladové priestory a navyše z prostriedkov EÚ sa málokedy dá 

postaviť nová budova, skôr sú peniaze určené na rekonštrukciu existujúcich budov. Ďalej sa niesla 

diskusia  o budúcom využití daných priestorov a pod. Starostom navrhované využitie pre účely 

ŠKD nebolo zo strany pedagógov a riaditeľky vnímané veľmi pozitívne z dôvodu, že by bolo 

ťažké zosúladiť presun detí, ktoré rôzne končia vyučovanie a každý inak končí aj v krúžkoch. Pri 

téme ŠKD poslanci ostali a po diskusii ohľadom nákladov na prevádzku ŠK a veľkom dopyte 

rodičov po ňom predniesli návrh na uznesenie, aby starosta predniesol návrh na schválenie VZN 

so zvýšením poplatku za ŠKD. Prednesený návrh bol jednohlasne schválený.   

Zhoda ohľadom ďalšieho využitia budovy však nepadla, ale poslanci sa dohodli na tom, že sa bude 

realizovať stretnutie na mieste a z toho vzídu konkrétne návrhy. Konkrétny čas sa nestanovil. 

   

Návrh na uznesenie č. 155: 

Obecné zastupiteľstvo vo Fričovciach odporúča starostovi obce na najbližšie zasadnutie predniesť 

návrh na schválenie VZN so zvýšením poplatku v ŠKD na 15 eur. 

 

Výsledky hlasovania za uznesenie (z celkového počtu poslancov 5): 

Prítomní:  5 Proti:  0 

Za: 5 Zdržal sa: 0 

K bodu č. 15.2:  Využitie budovy bez súp. č. pri prečerpávacej stanici  

Starosta predniesol svoj návrh na využitie budovy bez súp. čísla pri prečerpávacej stanici na 

umiestnenie posypového materiálu v jednej časti, pričom kamene so soľou by sa sypali z vrchu 

a po vybúraní otvoru a osadení brány by sa materiál nakladal zo spodnej časti. V druhej časti by 

bol sklad na separovaný odpad. To všetko by znamenalo investíciu zo strany obce na vybúranie 
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otvoru, osadenie železného prekladu a osadenie dverí. Materiál obec má zo starých stavieb, pričom 

nákladom by bola práca, drobný inštalačný materiál a nátery by boli obstarané z prostriedkov cez 

dotáciu UPSVaR. Poslanci voči uvedenému nemali námietky. Konkrétne uznesenie nebolo prijaté. 

 

K bodu 15.3 Prerokovanie cenovej ponuky Webex digital na digitalizáciu webového sídla 

obce 

Starosta predniesol cenovú ponuku spoločnosti Webex digital na digitalizáciu webového sídla. Tá 

je nevyhnutná, aby boli splnené všetky zákonné podmienky pre webové sídlo obcí  a moderné 

nástroje pre komunikáciu s obyvateľmi sú nevyhnutnou požiadavkou správy vecí verejných. 

Zároveň vyzdvihol uľahčenie práce pre administratívu, keďže v ponuke sú zahrnuté aj 

jednoduchšie spôsoby zverejňovania povinne zverejňovaných dokumentov, automatické 

prepojenia a pod.. Ponuka obsahuje tri alternatívy riešenia, pričom starosta navrhoval odsúhlasiť 

tú najvyššiu, aby obsahovala celý balík služieb – nový web, CRZ, CUET, zverejňovanie podľa 

štandardov, prepojenie ekon. Softvéru, mobilná aplikácia, modul ako vybaviť, podpora, 

webhosting, doména. Cena jednorazovo 850 eur, mesačný paušál 96 eur s DPH. Poslanci nemali 

k tomu jednoznačné súhlasné stanovisko. Ing. Dzivý Balucha nebol za tento návrh, poslanec 

Šebest sa dopytoval na výhodnejšiu ponuku a aj sám navrhol, že na nasledujúcom zastupiteľstve 

predloží lacnejší návrh. Z toho dôvodu sa poslanci dohodli, že tento návrh nebudú akceptovať 

a budú čakať na konkurenčnú ponuku. V tomto bode nebol prednesený návrh na uznesenie. 

 

K bodu 15.4 Prerokovanie potreby opravy mostného objektu k rodinným domom  p. Pribulu 

a p. Harčárovej 

Starosta obce predniesol žiadosť pána Pribulu o opravu mosta, ktorý vedie cez tok Svinka k jeho 

rodinnému domu a domu p. Harčárovej. Dôvod opravy je zlý technický stav mosta, odhalené 

kovové konštrukcie a rozpadávajúci sa betón, čo môže viesť k pádu mosta. Informoval, že daný 

most sa nenachádza v majetku obce Fričovce a nemá vedomosť o tom, kto bol jeho stavebníkom. 

Situácia je naozaj vážna, keďže most s vysokou pravdepodobnosťou staticky nezodpovedá jeho 

využitiu. Problémom je identifikovať jeho majiteľa a stavebníka. Sú viaceré názory na jeho 

existenciu. Po diskusii poslanci odporučili starostovi, aby sa pokúsil získať viac informácii 

o pôvode a mosta a jeho majiteľovi. Keďže nejde o most vo vlastníctve obce nevidia dôvod riešiť 

to v réžii obce. Po získaní nových informácií sa k tomuto problému môžu vrátiť. Uznesenie 

k danému bodu nebolo prijaté. 

 

K bodu 15.5 Návrh na schválenie obstarania pamätnej tabule Doc. ThDr. Jozefa Špirka 

Starosta obce informoval o pripravovanej konferencii pri príležitosti 70. výročia od smrti Doc. 

Jozefa Špirka, významného dejateľa, spisovateľa, kanonika, historika a kňaza, ktorý posledné roky 

pôsobil v obci a ktorý je tu aj pochovaný. Po sobotňajšej konferencii 26.10.2024 bude v nedeľu 

27.10.2024 slávnostná svätá omša vedená spišským biskupom Mons. Trstenským a po omši by sa 

odhalila pamätná tabuľa. Túto chce obec venovať na pamiatku danej osobnosti. Starosta predložil 
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cenovú ponuku na spracovanie tabule od spoločnosti STAVMARKET SLOVSTEIN s.r.o.. Po 

diskusii poslanci daný návrh uznesenia odsúhlasili. 

 

Návrh na uznesenie č. 156: 

Obecné zastupiteľstvo vo Fričovciach schvaľuje obstarania pamätnej tabule Doc. ThDr. Jozefa 

Špirka v max. výške max.1 500 Eur. 

 

Výsledky hlasovania za uznesenie (z celkového počtu poslancov 5): 

Prítomní:  5 Proti:  0 

Za: 5 Zdržal sa: 0 

 

K bodu 15.6 Návrh na schválenie rozpočtového opatrenia na zmenu rozpočtu obce 

rozpočtovým opatrením č. 3/9/2024 

Starosta predniesol návrh na zmenu rozpočtu rozpočtovým opatrením 3/9/2024, ktorá obsahovala  

úpravu bežných príjmov podľa skutočného stavu, prijatý dar od spoločnosti UMAKOV, úpravu 

bežných výdavkov tiež podľa skutočnosti. V kapitálovej časti zahŕňala obstaranie pamätnej tabule, 

zníženie predpokladaných výdavkov na kanalizáciu,  doplnenie  výdavku na spracovanie 

projektovej dokumentácie na miestne cesty v rámci podanej žiadosti s názvom Zlepšenie 

bezpečnosti a prístupu k občianskej vybavenosti, projektovú dokumentáciu na projekt 

Modernizácie miestnej cesty Ulice. Rozpočet je po úprave vyrovnaný vo výške 1 468 497 eur. Po 

zodpovedaní otázok zo strany poslancov starosta predniesol návrh na uznesenie, ktoré bolo 

schválené. 

 

Návrh na uznesenie č. 157: 

Obecné zastupiteľstvo vo Fričovciach schvaľuje rozpočtového opatrenia na zmenu rozpočtu Obce 

Fričovce rozpočtovým opatrením č. 3/9/2024. 

 

Výsledky hlasovania za uznesenie (z celkového počtu poslancov 5): 

Prítomní:  5 Proti:  0 

Za: 5 Zdržal sa: 0 

Príloha: rozpočtové opatrenie 3/9/2024 

K bodu 15.7 Návrh na schválenie zmluvy o zriadení vecného bremena s SVP na pozemok 

registra C KN 543, o výmere 37 672 m2, druh pozemku vodné plochy 

Starosta obce Fričovce predniesol návrh na schválenie zmluvy o zriadení vecného bremena s SVP, 

ktoré je nutné podpísať v súlade so zmluvou o budúcej zmluve na zriadenie vecného bremena, 

ktorá bola predpokladom možnosti realizácie stavby Rekonštrukcia mosta cez potok Veľká Svinka 

pri dome 236 v obci Fričovce. Až po podpise tejto zmluvy bude následne možné po rokoch 
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refundovať finančné prostriedky v súlade so schváleným projektom na túto aktivitu zo strany PPA. 

Aj keď starosta namietal návrh zmluvy, ktorá je stanovená na dobru neurčitú a z ktorej plynú 

povinnosti a záväzky zo strany Obce Fričovce, SVP trvalo na jej znení. Poslanci s návrhom 

súhlasili a vyjadrili aj názor, že nie je v tomto prípade iná možnosť. 

 

Návrh na uznesenie č. 158:  

Obecné zastupiteľstvo vo Fričovciach schvaľuje zmluvu o zriadení vecného bremena so 

SLOVENSKÝ VODOHOSPODÁRSKYM PODNIKOM, štátny podnik na pozemok registra C 

KN 543, o výmere 37 672 m2, druh pozemku vodné plochy vo výške 900,00 € vrátane DPH (v 

súlade so znaleckým posudkom č. 102/2024, ktorý spracovala Ing. Ľudmila Maňkošová), pričom 

náklady spojené s návrhom na vklad do katastra nehnuteľností a tiež náklady spojené s 

vyhotovením návrhu zmluvy vo výške 10,00 € bez DPH hradí Obec Fričovce. 

K bodu č. 16: Dotazy a dopyty občanov 

Starosta v bode vyzval na dopyty. 

Slova sa ujal zástupca starostu Ing. Dzivý Balucha, ktorý poukázal na to, že pri vodárni v časti 

Gazdovec je potrebné naviezť kamenivo s menšou frakciou, aby bolo možné tadiaľ prechádzať 

pohodlne peším. Starosta odvetil, že to zabezpečí. 

Poslankyňa Kacvinská poprosila o vyčistenie kanála pri ich rodinnom dome. Starosta odvetil, že 

tam bolo čistené a pošle tam ľudí. P. Kacvinská ďalej žiadala starostu o kontaktovanie majiteľov 

miestnej diskotéky, aby zabezpečili poriadok po diskotéke aj v miestnom parku a v okolí kostola 

sv. Bartolomeja. Taktiež požadovala o vysprávky miestnej cesty po výstavbe vodovodu, načo 

starosta odpovedal že to zabezpečí drveným asfaltom. 

Pán Miženko sa dopytoval na to, ako sa bude riešiť múr v základnej škole, ktorý je poškodený. 

Starosta odvetil, že práce prebehli. Realizovalo sa nové odvodnenie zo strechy a oddrenažovalo 

murivo. Stena sa osekala od omietky, vyspravila sa a namiesto omietky sa osadilo drevený obklad 

s medzerami, aby bolo zabezpečené dostatočné vetranie. Prenajímateľ budovy to neriešil. P. 

Miženko žiadal o namontovanie spomaľovacích pruhov na ceste na vyšnom konci, ktoré by mali 

viesť k spomaleniu áut. Idú vysokou rýchlosťou a je to veľmi nebezpečné pre peších a hrajúce sa 

deti. Zároveň poprosil o výmenu zvodidiel popri ceste I/18, ktoré po dopravnej nehode zasahujú 

do chodníka. Starosta odvetil, že ide o majetok Slovenskej správy ciest a teda musí kontaktovať 

správcu cesty. 

Po diskusii starosta predniesol návrh na uznesenie, ktorý poslanci schválili. 

 

Návrh na uznesenie č. 159:   

Obecné zastupiteľstvo  berie na vedomie dopyty a dotazy občanov. 

 

Výsledky hlasovania za uznesenie (z celkového počtu poslancov 5): 

Prítomní:  5 Proti:  0 

Za: 5 Zdržal sa: 0 

Príloha: Návrh zmluvy o zriadení vecného bremena 
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K bodu č. 17: Záver 

 

Starosta obce poďakoval prítomným poslancom a obyvateľom obce za účasť a zasadnutie ukončil. 

 

 

                                                                             ........................................... 

                                                                        PhDr. Ján Mikula 

                                                                   starosta obce 

 

 

Overovatelia zápisnice: 

 

  

 

 

..........................................                                                      .......................................... 

Dominik Miženko      Erik Mihályi    

  

 

 

 

 

 

Zapísala:  

 

 

 

 

 

 

 

............................................. 

Lucia Vozárová 


